
                                                                    日本 

礼品： 

日本允许免征关税和消费税，但仅适用于大多数日本本国居民彼此发送的日常礼品和捐
赠，或非日本居民作为礼品进口的商品。为符合此豁免条件，礼品发货每次不得超过
50.00 美元。广告材料、烟草或酒精饮料被排除在礼品类别之外。 

违禁物品： 

除被视为不可邮寄的物品外，禁止下列物品： 

需动物检疫物品（骨骼、内脏、角、血液、抗体、血清、精液、羽毛、生羊毛、生皮革
、细菌、大肠杆菌） 

侵犯专利权的物品（实用新型、外观设计、商标、著作权、相邻权利或者集成电路布图
设计） 

书籍、图画、雕刻品和任何其他损害公共安全或道德的物品（即不道德的材料） 

A 型肉毒毒素（每瓶超过 500 个单位）和 Toxin B（每瓶超过 10000 个单位） 

咖啡、茶、伴侣和香料 

谷物 

侵犯著作权 

伪造、污损或仿制邮票 

奶类及禽蛋 

来自或在朝鲜制造的文件或货物 

化肥 

鱼 

活的动物和动物产品 

彩票的材料 

肉类及肉类制品 

油种子，谷物和水果 

有损于公共秩序或道德的出版物，包括录像带 

麻醉药品，但经主管机关许可者不在此限。 

有机化学物质 



 

药剂制品(不包括卫生及福利部条例指定的药剂制品) 

专利侵权行为 

书报出版物、印刷业产品 

制粉工业产品 

商标侵权行为 

蔬菜产品 

武器、枪支的任何种类或部件及其附件，包括弹药、玩具或仿制品 

农产品 

武器弹药、手枪、枪支及其零部件，包括弹药， 

饮料、烈酒 

食品、保健食品 

海产品 

医疗用品（包括中药） 

麻醉品 

香水 

药品 

植物和植物产品 

树脂 

稻草制品 

烟草、烟草制品和烟草替代品 

蔬菜 

木材与木材制品 

化学物质 

食物 

可能影响日本公共基础设施（道路、无线电频率、电话或电力线等）使用的货

物 

纺织品 



 

Japan 

Gifts 

Japan allows exemption from duty and consumption tax for most casual gifts and 
donations sent by individuals to individuals in Japan or goods that individuals who are not 
residents of Japan import as gifts. To qualify for this exemption, gift shipments may not 
exceed $50.00 (USO) per shipment. Advertising material, tobacco, or alcoholic beverages 
are excluded from being processed as a gift shipment. 

 

Prohibited Items 

In addition to items considered non-mailable matter, the following are prohibited: 

• animal quarantine (bone, guts, horns, blood, antibody, serum, semen, feathers, raw 
wool, raw leather, bacteria, coliform bacillus) 

• articles which infringe upon rights in patents (utility-models, designs, trademarks, 
copyright, neighboring rights, or layout-design of integrated circuits) 

• books, drawings, carvings, and any other article which injures public security or 
morals (i.e. immoral materials) 

• botulinum toxin A (over 500 units per vial) and Toxin B (over 10000 units per vial) 

• coffee, tea, mate and spices 

• cereals 

• copyright violations 

• counterfeit, defaced or imitation stamps 

• dairy and birds eggs 

• documents or goods from or made in North Korea 

• fertilizers 

• fish 

• live animals and animal products 

• lottery material 

• meat and meat products 



• oil seeds, grains and fruits 

• publications, including video tapes, prejudicial to public order or morality 

• narcotics, unless an official permit has been issued by the competent authority. 

• organic chemicals 

• pharmaceutical products (excluding those designated by an ordinance of the 
Ministry of Health and Welfare) 

• patent violations 

• publications of books, newspapers and products of the printing industry 

• products of the milling industry 

• trademark violations 

• vegetable products 

• weapons/firearms of any kind or parts and accessories thereof including 
ammunition, toys or imitations 

• agricultural products 

• arms and ammunition, handguns, firearms, their parts and accessories including 
ammunition 

• beverages, spirits 

• foodstuffs, health foods 

• marine products 

• medical supplies (including chinese medications) 

• narcotics 

• perfume 

• pharmaceutical products 

• plants and plant products 

• resins 

• rice and straw goods 

• tobacco, tobacco products and tobacco substitutes 

• vegetables 



• wood and articles of wood 

• chemical substances 

• food 

• goods that may interface with the Japan's public infrastructure (roads, radio 
frequencies, telephone or power lines, etc.) 

• textiles 


